
Technische vragen Begroting 2022 - Woerden
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Vraag Antwoord Wethouder

277 Woerdense VVD 1 6 Met IBOR dreigen we qua onderhoud onder het 

minimumniveau te komen. Bij de voorjaarsrapportage volgen 

hiervoor voorstellen. Hoeveel geld zou er nodig zijn om a) de 

grootste 'tekorten' voor 2022 op te lossen en b) meerjarig op 

het minimumniveau te blijven zoals besproken in de 

heroriëntatie? Hoeveel geld is er nodig c) als dit 

minimumniveau wordt aangepast op die plekken waar keuzes 

forsere impact hebben dan verwacht?

Het minimumniveau uit de SH is veilig in de zin van de zorgplicht, dat niveau wordt bewaakt ongeacht de financiële gevolgen. A). Op 

dit moment voorzien wij (programmering 2022 is nog niet helemaal gereed) een investeringstekort van circa achthonderdduizend 

euro in 2022 om de veiligheid te borgen én alle objecten/functies in stand te houden. Het is mogelijk een plan uit te werken met een 

lager investeringstekort, indien de rangordetabel van de SH wordt toegepast. In dat geval worden op meerdere locaties 

speeltoestellen en lichtmasten verwijderd en paden/wegen afgesloten. Deze veiligheidsmaatregelen leiden mogelijk tot een extra 

overschrijding op de exploitatie. De gevolgen zijn echter groter dan financieel, ze raken direct de burger en de leefbaarheid. B). In de 

SH is onderbouwd dat voor IBOR jaarlijks ca. twintig miljoen euro benodigd is, de helft exploitatie en de helft investering. Dit is 

exclusief bestaande achterstanden, die miljoenen bedragen en indexaties die in de markt harder stijgen dan de begroting. (Zie 

presentatie politieke avond 1 april 2021). Pas bovenop die structureel twintig miljoen en het eenmalig wegwerken van achterstanden, 

ontstaat ruimte om te praten over ambities in uitstraling. C). De vraag is niet geheel duidelijk. Het minimum niveau kan niet omlaag, 

wel kunnen objecten verwijderd of afgesloten worden. Het minimum niveau kan binnen de huidige begroting ook niet omhoog, want 

de begroting is niet dekkend voor de zorgplicht. Vanaf een solide basisbegroting kan de raad locaties (of structuurgebieden) aanwijzen 

die een ‘plus’ verdienen, afhankelijk van die locaties/omvang en de gewenste ‘plus’ kunnen de financiële gevolgen berekend worden. 

De Regt

278 Woerdense VVD 2 8 Kan een doorrekening worden gemaakt van de 

schuldquoteontwikkeling tot en met 2030?

De doorrekening naar 2030 is niet opnieuw gemaakt. In hoofdlijnen zien wij dat de schuldquote zich ontwikkelt in lijn met de 

uitgangspunten bij de strategische heroriëntatie
De Regt

279 Woerdense VVD 3 12 Wat zijn de 'reeds bestaande capaciteitsknelpunten' bij de 

gemeente op het gebied van veiligheid? Welke 

werkzaamheden - bijv. t.a.v. aanpak ondermijning - worden 

niet uitgevoerd? Wordt er inderdaad gestuurd op signalen, 

zoals verwoord door de burgemeester, en niet (alleen) op 

incidenten?

In verband met vacatures binnen het team OOV wordt op een aantal beleidsterreinen tijdelijk het hoogstnodige opgepakt (o.a. Pga, 

Casus Plus en Jeugd). Hierdoor worden andere reguliere werkzaamheden ook meer naar achteren geschoven. Vanaf december is het 

team OOV weer op sterkte en kan de achterstand worden weggewerkt. De capaciteitsknelpunten op het gebied van ondermijning 

hebben voornamelijk betrekking op de uitvoeringscapaciteit om signalen van ondermijning te verrijken of nieuwe signalen op het 

spoor te komen. Dit vereist een grotere aanwezigheid op straat. Voorbeelden van het sturen op signalen (i.t.t. incidenten) zijn de 

aanpak van een bedrijfsverzamelpand van waaruit mogelijk criminaliteit wordt gefaciliteerd en de integrale controle op 

bedrijventerrein Barwoutswaarder. Het betreft hier acties aan de hand van vermoedens en signalen vanuit gemeente en partners als 

politie en Belastingdienst. 

Molkenboer

280 Woerdense VVD 4 25 Wat wordt bedoeld met de zin 'De bezuinigingen vergen 

nieuwe doelstelling op het gebied van uitstraling'?

Met de SH is sturing op beeldkwaliteit (uitstraling) vervallen. De enige sturing op dit moment is wettelijke zorgplicht. Maar uit 

meldingen van bewoners en uit politieke vragen blijkt dat er toch een verwachting leeft dat de openbare ruimte ook in enige mate 

een kwalitatieve uitstraling heeft. Als deze wensen van de Raad bekent zijn, kunnen we hierop rapporteren en mogelijk plannen 

voorleggen om dat gewenste niveau te realiseren. 

De Regt

281 Woerdense VVD 5 35 Tijdens de bespreking van de Najaarsrapportage is 

aangegeven dat Woerden niet voornemens is om de hele 

Hervormingsagenda in te voeren, maar te selecteren. In deze 

begroting wordt die nuancering niet gemaakt. Wat gaan we 

precies doen?

De afgelopen jaren zijn in de gemeente Woerden diverse maatregelen doorgevoerd om de jeugdzorg te hervormen, vooruitlopend op 

de extra middelen vanuit het Rijk. Het Rijk heeft aan de extra jeugdzorgmiddelen resultaatverplichtingen gekoppeld waarin te nemen 

extra maatregelen staan. In Woerden is reeds een analyse uitgevoerd welke extra impuls vanuit de jeugdmiddelen noodzakelijk zou 

zijn, aanvullend op datgene wat al in gang gezet is de afgelopen jaren. Daarmee zijn we tot een eerste onderbouwing gekomen van de 

extra impuls, waarvoor we een deel van de middelen ook direct in 2022 al willen inzetten via onze maatschappelijke partners. Het 

gaat hier met name om het verder versterken van de sociale basis, een van de maatregelen die ook het Rijk nadrukkelijk onderschrijft. 

Een deel van de plannen zal de komende periode verder uitgewerkt moeten worden, ook in afwachting van de door het Rijk nog vast 

te stellen hervormingsagenda Jeugd. Zodra deze aanvullende kaders bekend zijn zullen wij aan de slag gaan met de verdere uitwerking 

van de impuls Sociaal Domein. Waar mogelijk en nodig doen we dat in samenwerking met onze maatschappelijke partners. Wij 

verwachten - mede afhankelijk van de snelheid waarmee de landelijke hervormingsagenda wordt vastgesteld- hiermee nog voor de 

gemeenteraadsverkiezingen bij uw raad terug te komen (Q1 2022). Dan zal ook bekend zijn wat het precieze benodigde budget is, 

inclusief hieraan gekoppelde financiele taakstellingen (zoals opgelegd door het Rijk).

Noorthoek

282 Woerdense VVD 6 70 Waarom zijn onder 7.1.2.1 schuldquotepercentages 

opgenomen als deze blijkens pg. 93 niet worden behaald en 

de doorrekening niet opnieuw is gemaakt?

Onder 7.1.2.1. zijn de percentages opgenomen zoals bepaald in de Strategische Heroriëntatie. De berekening is voor de 

begrotingsjaren weldegelijk gemaakt, zoals te zien op pagina 8 en pagina 93. Bij het raadsbesluit over het politiekantoor is de 

aanvaardbare schuldquote verhoogd. Wij blijven naar verwachting onder deze afgesproken schuldquote.
De Regt

283 Woerdense VVD 7 75 Kan inzichtelijk worden gemaakt hoe de bestuursopdracht tot 

nu toe en in de meerjarenraming vanaf 2023 heeft geleid tot 

een besparing op de kosten van de ambtelijke organisatie?

Hiervoor verwijzen wij naar de laatste RIB over de bestuursopdracht (D/21/020292). Deze bedragen zijn direct dan wel als stelpost in 

de begroting opgenomen.
De Regt

284 Woerdense VVD 8 80 We ontvangen graag de volledige onderliggende berekening 

van de ozb-tarieven voor 2022.

Zie onder deze tabel
De Regt

285 Woerdense VVD 9 93 Het kengetal voor belastingcapaciteit blijft vanaf 2022 

constant op 116%. In reactie op vragen het CDA wordt 

aangegeven dat er na 2022 geen verhogingen van de ozb zijn 

geraamd. Op pagina 7 staat echter dat er in 2023 een 

verhoging geraamd is van 3%. Staat deze ozb-verhoging in 

2023 nu wel of niet in de begroting 2022 en de 

meerjarenraming?

Het kengetal voor de belastingcapaciteit is inderdaad onjuist, hierbij was ten onrechte uitgegaan van 0% OZB-stijging in 2023 in plaats 

van 3%. Het kengetal belastingscapaciteit moet dus 119% zijn. In de beantwoording van de technische vraag van CDA was ook deze 

onjuiste veronderstelling gehanteerd. Deze onjuistheid heeft geen enkel gevolg voor de uitkomsten van de OZB-tarieven en OZB-

opbrengsten in deze begroting. De Regt



286 Woerdense VVD 10 122 Ferm Werk. Hoe groot is het risico dat geen invulling gegeven 

kan worden aan de bezuinigingen uit de heroriëntatie bij Ferm 

Werk? Wat wordt concreet bedoeld met 'de continuïteit kan 

in het geding komen'?

Een groot deel van de gevraagde bezuiniging is reeds gerealiseerd in 2021 en vervolgens meerjarig ingeboekt. Voor circa 550K geldt 

dat deze nog in de begroting van Ferm Werk gevonden moeten worden. Veelal betreft dit de “enveloppen”. Ferm Werk heeft al deze 

gewenste bezuinigingen per gemeente geëxpliciteerd in de bijgestelde begroting 2022 e.v. Indien een gewenste bezuiniging niet 

mogelijk is, wordt dit uitgelegd in de bijgestelde begroting 2022 van Ferm Werk.

Alle bezuinigingen die worden gerealiseerd, gaan ten koste van kansen die er zijn om Ferm Werk als gemeenschappelijke regeling 

steviger op de kaart te zetten. 

Becht 

287 Woerdense VVD 11 128 Parkeerservice. Wat wordt bedoeld met de zin 'De keuzes 

vanuit de strategische heroriëntatie moeten zich nog 

bewijzen'?

Hiermee wordt bedoeld dat er bij de SH is besloten om meer zaken toe te schrijven aan de parkeerexploitatie. Komend jaar gaan we 

hier de resultaten van zien. 2020-2021 zijn helaas niet representatief ivm. corona-maatregelen Noorthoek

288 Woerdense VVD 12 141 Hier staat vermeld dat de Cattenbroekerplas aan het 

recreatieschap wordt verkocht. Is daar door het college in 

2020 niet vanaf gezien? 20R.00999.

Klopt, is achterhaalde tekst.

Noorthoek

289 Woerdense VVD 13 166 e.v. Kan een volledig overzicht worden gegeven van de stortingen 

en onttrekkingen aan de Algemene Reserve (inclusief de 

eventuele tekorten voortvloeiend uit beslispunt 3 van het 

raadsvoorstel) in de jaren 2022-2025? Graag met 

onderliggende besluiten.

Zie onderstaande tabel. Uit beslispunt 3 vloeien geen directe toevoegingen of onttrekkingen aan de Algemene Reserve voort.

De Regt

290 Woerdense VVD 14 Raadsvoorst

el

Klopt het dat er met deze cijfers voor de besteding van de 

extra Jeugdmiddelen in de huidige meerjarenraming een 

tekort ontstaat in 2023-2025? Zie de regel Totaal 

Rijksbijdrage. In 2023: 418k, in 2024 335k en in 2025 352k. Op 

welke wijze wordt dit tekort in de huidige begroting 

gefinancierd?

Het klopt dat er nu in de begroting een tekort zichtbaar is. Dit heeft ermee te maken dat de jeugdzorgmiddelen al wel meerjarig zijn 

toegezegd, maar dat het uiteindelijk aan een nieuw kabinet is om te besluiten over de structurele financiën en noodzakelijke 

aanpassingen aan het jeugdhulpstelsel om de jeugdzorg in de toekomst effectief en beheersbaar te houden. De toezichthouder 

(provincie) heeft aangegeven dat er daarom voorzichtigerwijs in de begroting 75% van het budget mag worden opgenomen. Het 

tekort is daarmee administratief van aard, omdat we er wel vanuit gaan dat we het gehele toegezegde bedrag zullen ontvangen en 

daarmee is de verwachting dat er geen tekort is.

Noorthoek

291 Woerdense VVD 15 Raadsvoorst

el

Er wordt een bedrag in programma 7 geparkeerd ter grootte 

van 650.000 euro. Wordt dit geld geoormerkt/gelabeld binnen 

de algemene reserve, vergelijkbaar met het 

Investeringsfonds?

Nee, dit bedrag is in programma 7 geraamd als kosten. Op basis van nader planvorming kan dit op een later moment via een 

raadsbesluit bestemd worden. Er is geen sprake van een toevoeging aan de algemene reserve en evenmin van een investeringsfonds.
De Regt

 

Tabel behorende bij vraag 284 VVD

Tabel behorende bij vraag 289 VVD




